
 

 

IZVJEŠĆE S JAVNOG PREDSTAVLJANJA REZULTATA PILOT-PROJEKTA „ZONA 

POSEBNOG UPRAVLJANJA U UVALI ZAMBRATIJA (UMAG)“ 

 

Vrijeme i mjesto održavanja službenog dijela programa: 29. lipnja 2017. u Meeting centru hotela Sol 

Umag  

Broj sudionika službenog dijela programa: 30  

Vrijeme i mjesto održavanja popratnog dijela programa: 03. srpnja 2017. u uvali Zambratija  

Broj sudionika popratnog dijela programa: 38 

 

Dana 29. lipnja 2017. godine u Meeting centru hotela Sol Umag u Umagu se održalo javno predstavljanje 

rezultata pilot-projekta „Zona posebnog upravljanja u uvali Zambratija (Umag)“. Događanjem smo željeli 

javnosti prezentirati provedene aktivnosti, posebice rezultate biološkog istraživanja podmorja uvale 

Zambratija, kao i smjernice za buduće održivo korištenje iste. Voditelj događanja bio je Kristijan Nemet, a 

program je bio sljedeći: 

 

SLUŽBENI PROGRAM DOGAĐANJA 

10:00 – 10:40 Otvaranje programa i pozdravni govori 

- Danilo Latin, Predsjednik LAGUR-a „Pinna nobilis“ 

- Graciano Prekalj, pomoćnik Pročelnika Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, 

ribarstvo i vodoprivredu Istarske županije 

- Mauro Jurman, zamjenik Gradonačelnika Grada Umaga 

- Davor Rašin, Predsjednik Udruge ljubitelja mora i kulturnih znamenitosti „Savudrijska batana – 

Batana salvorina“. 

 

10:40 – 11:00 Prezentacija pilot-projekta „Zona posebnog upravljanja u uvali Zambratija (Umag)“ – Ana Žužić, 

Voditeljica LAGUR-a „Pinna nobilis“ 

 

11:00 – 11:30 Prezentacija rezultata biološkog istraživanja podmorja uvale Zambratija i smjernica za buduće 

održivo korištenje uvale u cilju diversifikacije sektora ribarstva – Neven Iveša, biolog, vanjski stručni suradnik 

LAGUR-a „Pinna nobilis“ 



 

 

11:30 – 12:30 Ručak 

 

U uvodnom su dijelu programa g. Latin i g. Rašin istaknuli važnost valorizacije uvale Zambratija u smislu 

povećanja prihoda i stvaranja novih radnih mjesta u zajednici. G. Prekalj je dao naglasak na izradu i provedbu 

Lokalne razvojne strategije u ribarstvu LAGUR-a Pinna nobilis za razdoblje 2014.-2020. kao važnog 

dokumenta za daljnje funkcioniranje LAGUR-a te poticanja razvojnih projekata u području održivog ribarstva, 

akvakulture i povezanih aktivnosti. G. Jurman je javno iskazao podršku ovom pilot-projektu i njegovim daljnjim 

aktivnostima.  

 

Ana Žužić, Voditeljica LAGUR-a, je predstavila sam LAGUR i njegove članove, kao i daljnju financijsku 

perspektivu odnosno očekivane aktivnosti po dobivanju odluke o odobrenju  strategije. Prezentirala je 

dosadašnje aktivnosti pilot-projekta naglašavajući da uvala nije dovoljno vrednovana u skladu s vrijednostima 

nalaza na tom arheološkom lokalitetu. Govorila je i o rezultatima anketiranja građana koji su pokazali interes 

da se uvala iskoristi na najbolji način – preko 80% anketiranih slaže se s idejom o postavljanju zone posebnog 

upravljanja i žele biti aktivno uključeni u nastavak projekta i osmišljavanje sadržaja.  

 

Neven Iveša, vanjski stručni suradnik LAGUR-a, predstavio je rezultate biološkog istraživanja podmorja uvale 

Zambratija te naglasio da je uvala Zambratija jedinstven lokalitet koji se može dalje proučavati, ali i koristiti u 

turističke, edukativne i druge svrhe. Naglasio je jedinstvenost uvale po raznolikim staništima, po raznovrsnim  

morskim organizmima koje otkrivaju kvalitetu podmorja te po razvijenoj fauni beskičmenjaka, naročito spužvi , 

žarnjaka, školjkaša, puževa, rakova i bodljikaša. Biološko istraživanje je pokazalo i loš odnos prema moru s 

obzirom da se u podmorju nalazi i niz odbačenih predmeta, ostataka ribarskih mreža, guma i drugog otpada. 

Uz to, nasipavanje i betoniranje plaža uvelike štete morskom svijetu što se održava na propadanje nekih 

staništa. Posljedica je nestajanje određenih vrsta riba što se negativno odražava i na sam ribolov. Uočena je 

prisutnost nekih rjeđih vrsta riba koje nemaju komercijalnu vrijednost, ali mogu imati dobru turističku priču (npr. 

postojanje puževa koji daju purpurnu boju što objašnjava postojanje u Zambratiji, nekada davno,  pogona za 

proizvodnju purpura i sl.). Navedeno uz plitkost vode u uvali daje mogućnost promatranja podmorja iz brodice 

sa staklenim dnom, može se organizirati podvodna edukativna staza, kao i informativni i/ili interpretacijski 

centar na kopnu.  

 



 

 

U posljednjem dijelu javnog predstavljanja, prisutni su imali mogućnost uz prigodni ručak dalje razraditi  

tematiku volarizacije uvale Zambratija i mogućnost daljnjeg razvitka pilot-projekta u budućnosti. 

 

S obzirom na nepogodne vremenske uvjete popratni dio programa javnog predstavljanja održao se 03. srpnja 

2017. godine u uvali Zambratija. Program se sastojao od obilaska arheološkog i biološkog lokaliteta uvale 

Zambratija savudrijskom batanom na vesla u organizaciji Udruge ljubitelja mora i kulturnih zname nitosti  

„Savudrijska batana – batana salvorina“. Obilazak se održao u cilju razgledavanja i upoznavanja lokaliteta 

uvale Zambratija. Članovi Udruge Batana salvorina su sudionicima prezentirali nalaze uz priču i fotografije 

podmorja te je organizirana vožnja batanom na vesla i sa staklenim dnom čime su sudionici imali mogućnost 

vidjeti same nalaze i uživo. 

 

Cijeli popratni dio programa koji se sastojao i od prigodnog domjenka uz samu obalu uvale Zambratija pokazao 

je veliku zainteresiranost kako domaćih tako i stranih posjetioca.  

 

 

 

 

 


